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F.t. beslutn. om private gymnasier i Frederiksborg amt 

Beslutningsforslag nr. B 86. Fremsat den 2. marts 1983 af Nørgaard Sørensen (S), Dorte Bennedsen (S), 
Camre (S) og Helle Degn (S) 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  p r i v a t e  g y m n a s i e r  i F r e d e r i k s b o r g  a m t  

Folketinget pålægger undervisningsministeren indtil videre at nægte godkendelse af nye 
private gymnasier i Frederiksborg amt. 
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B e m æ r k n i n g e r  til f o r s l a g e t  

Situationen i Frederiksborg amt med én gym- 
nasiefrekvens på 40,8 pet. gør det sandsynligt, at 
oprettelse af et nyt gymnasium snarere vil udtynde 
eksisterende klasser på eksisterende gymnasier, 
end at det vil medføre nedlæggelse af hele klasser. 
Gymnasiefrekvensen i Frederiksborg amt er bety- 
delig højere end på landsplan, hvor den andrager 
ca. 33 pet. 

Hertil kommer, at antallet af unge i de årgange, 
hvorfra gymnasiet rekrutterer, vil være stærkt fal- 
dende i de kommende år. Yderligere har der i 
1982 vist sig et fald i gymnasiefrekvensen i Frede- 
riksborg amt på 2,9 pet. 

Efter loven skal gymnasierne godkendes, hvis 
de opfylder et uddannelsesmæssigt behov i det 
pågældende område. Undervisningsministeriet har 
i sin hidtidige praksis anset det uddannelsesmæssi- 
ge behov for at være til stede, såfremt der et givet 
år meldte sig et givet antal ansøgere. I betragtning 
af den alvorlige økonomiske situation finder for- 
slagsstillerne under henvisning til ovennævnte, at 
der vil blive tale om merudgifter til undervisning 

af samme antal elever, såfreint der etableres et 
privat gymnasium. 

Spørgsmålet om det uddannelsesmæssige behov 
bør således efter forslagsstillernes opfattelse ses i 
sammenhæng med den samlede gymnasiekapacitet 
i området. 

I en skrivelse fra Frederiksborg amtsråd til un- 
dervisningsministeriet af 3. november 1982 tnedde- 
les det, at amtsrådet fastholder sin trufne beslut- 
ning, hvorefter amtsrådet ikke vil anvende Nord- 
sjællands Gymnasium som distriktsskole. 

I samme skrivelse meddeler amtskommunen, at 
man ved justeringen i 1980 af amtskommunens 
gymnasieplanlægning lod gymnasiebyggeri i Hille- 
rød og Nivå udgå af planlægningen, »idet der ef- 
ter planlægningen ikke er behov for disse to amts- 
gymnasier«. 

Efter en samlet vurdering af den økonomiske 
situation og den uddannelsesmæssige situation 
finder forslagsstillerne det ikke rimeligt, at der for 
tiden etableres nye private gymnasier i Frederiks- 
borg amt. 


